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Tid: 11:30–14:30 

Plats: KS-salen, Rådhuset 

Paragrafer: 1 - 10 

Närvarande 

Ledamöter 

Marina Johansson (S) ordförande 

Maria Nilsson (C)  

Britt Olsson (M) 

Elisabet Lann (KD) 

Hillevi Werring (MP) anmält förhinder 

Mariette Höij Risberg (D) 

Monica Påhlson (L) 

Peter Svensson (V) anmält förhinder 

Lisen Forssell (SD) 

 

SKPF 

Zaidi Folias 

Olof Jacobsson 

Gerda Svendsen 

Ulf Johansson 

Anna-Lena Stjernlöf 

 

SPF Seniorerna 

Lena Gustafsson 

Britt Johansson 

Bo Andrén 

 

PRO 

Sven Carlsson 

Birgitta Ljungström Bengtsson 

Tommy Emanuelsson anmält förhinder 

 

RPG 

Karl Gunnar Nordanstad 

Kerstin Ekberg 

 

RSE 

Anneli Ylijärvi 
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SEKL 

Simo Sinkkonen 

Adjungerade 

Kristin Eliasson, äldreombudsman Göteborg, SLK 

Rådssamordnare 

Erica Thulin Manderhjelm 

 

Justeringsdag: 2025-02-28 skickas ut för digital signering, se 
nedan 
 

Underskrifter 

  

Sekreterare 

Erica Thulin Manderhjelm 

  

 

Ordförande 

Marina Johansson (S) 

  

Justerande 

Olof Jacobsson SKPF 
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§ 1 Mötets öppnande 
Ordförande Marina Johansson (S) hälsar alla välkomna och  förklarar mötet öppnat. 

§ 2 Upprop 
Upprop genomförs av samordnare Erica Thulin Manderhjelm. 

§ 3 Val av justerare 
Beslut i rådet: Rådets ledamöter utser Olof Jacobsson, SKPF, till justerare. Politiska 

ledamöter deltar inte i beslutet. 

§ 4 Fastställande av dagordning  
Föreslagen dagordning, med tillägg av övriga punkter enligt: 

- Frågan om kultur, och hur rådet ska arbeta med årets tema. Noteras att detta kan 

bli en del i dialog med äldreombudsmannen, i vilket fall den utgår som övrig 

fråga. 

- Inga fler övriga punkter 

Beslut i rådet: Rådets ledamöter fastställer föreslagen dagordning, med tillägg av övrig 

punkt enligt ovan. Politiska ledamöter deltar inte i beslutet. 

Noteras också att KF idag börjar klockan 1500, varför sammanträdets sluttid idag måste 

hållas till 14:30. 

§ 5 Föregående protokoll (24-01-29) 
Föregående protokoll har sänts ut tillsammans med kallelsen, och har justerats digitalt av 

ordförande och justerare. 

Beslut i rådet: Föregående protokoll godkänns och antecknas. Politiska ledamöter deltar 

inte i beslutet.   

§ 6 Rapporter från KS, ÄVO, mfl 
I kommunstyrelsen den 26 februari beslutades om riktlinje för hemtjänst. Riktlinjerna 

syftar till att förtydliga möjligheten att använda välfärdsteknik som ett första alternativ. 

Om den enskilde inte vill att insatsen ska verkställas genom digital teknik ska annat 

alternativ erbjudas. 

I kommunstyrelsen beslutades också om subventionerade biljetter i kollektivtrafiken, där 

stadens invånare erbjuds 30 dagars periodkort till 140 kronors lägre kostnad. Beslutet 

gäller invånare oavsett ålder. Ärendet går nu vidare till kommunfullmäktige. 
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I äldre, samt vård och omsorgsnämnden (ÄVO) har frågan om språk och språklig 

kompetens inom äldreomsorgen varit aktuell. Nämnden har fått information om 

förvaltningens arbete med piloter i bemanningsenhet, språkbedömning i samband med 

rekrytering och också språkstödjande insatser för befintliga medarbetare med sådana 

behov.  Förvaltningen inventerar årligen yrkeskompetens inklusive språklig förmåga, ett 

samarbetet med Arbvux, exempelvis genom Språklyftet. 

Vidare har äldre, samt vård och omsorgsnämnden informerats om att det planerade 

boende i Skrabro kommer kunna erbjuda platser för finskspråkiga seniorer när det 

kommer igång. För att tillgodose behoven bättre redan nu, har frågan ställts ut till externa 

utförare, och Vardaga i Angered kan åta sig att skapa nio, möjligen längre fram 

ytterligare nio, platser för finskspråkiga. Den aktuella verksamheten ligger i närheten av 

Angereds centrum. Än finns inte svar på från och med när dessa platser finns tillgängliga, 

ej heller om de utgörs av demensavdelning eller har annan inriktning.   

Dialog i rådet: Fråga lyfts om fler exempel på hur ÄVO som förvaltning arbetar med 

språk och språkstödjande insatser. Noteras att ÄVOs fyra geografiskt delade råd har fått 

bra information om detta. Språkstödjande insatser bereds ofta integrerat med arbetet för 

redan anställda, som exempel en dag i veckan, eller utbildning som bereds på 

arbetsplatsen. Eftersom medarbetares, och verksamheters, förutsättningar ser väldigt olika 

ut behöver organisationen kunna erbjuda en variation av lösningar. Vid sidan av direkt 

utbildning nämns också vikten av att arbetsplatsen utgör ett språkstödjande sammanhang, 

där de språkombud som utformats genom omsorgscollege har en viktig roll. Dialogen 

avslutas med reflektionen att de äldre som tar emot omsorg också kan vara viktiga 

språkstödjare för medarbetare, och att det är en resurs vi behöver ta vara på.  

§ 7 Gäst: Kristin Eliasson 
äldreombudsman Göteborgs Stad 

Hur kan och vill vi samarbeta framåt? 

TEMA kultur – möjligheter till samarbete? 

 

Ordförande Maria Johansson (S) välkomnar Kristin och lämnar ordet till henne. Kristin 

visare ett bildspel, som sänds ut till rådets ledamöter tillsammans med mötesprotokollet. 

Äldreombudsmannen berättar övergripande om sitt uppdrag, några av de vanligaste frågor 

hon fått till sig, och vad hon kommer fokusera på under 2025. I uppdraget ingår att 

synliggöra den demografiska utvecklingen, att gruppen seniorer i Göteborg beräknas öka 

med 48% de närmaste 25 åren, samt att medvetandegöra politiken, staden som 

organisation, liksom samhället i stort om vad detta kan komma att få för konsekvenser. 

Uppdraget är alltid att verka för att seniorers mänskliga rättigheter och rätt till jämlika 

livsvillkor uppmärksammas och säkerställs. 
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Äldreombudsmannen publicerar en rapport vartannat år, nästa kommer hösten 2025 med 

tema digitalisering och nationella minoriteters rättigheter. Kristin nämner också den 

internationella äldredagen 1 oktober – då en konferens om äldres hälsa kommer anordnas 

i Göteborg. Rådets ledamöter ombeds notera datum, så återkommer vi till frågan om 

rådets och pensionärsorganisationernas delaktighet och engagemang. 

Kristin har också med sig en fråga till rådets ledamöter, efter ett möte med 

Hyresgästföreningen tidigare i veckan. Hyresgästföreningen har beslutat att stärka sitt 

fokus på seniorer, och undrar nu hur GPR ser på möjligheten att mötas och samarbeta.  

Beslut i rådet: Efter dialog beslutar rådet att ta frågan med till nästa AU, med förslag att 

arbetsgruppen för boende kan vara ett lämpligt forum. Sven Carlsson åtar sig att inhämta 

information om den enkät Hyresgästföreningen samlat in. Efter AU ska rådet återkoppla 

till äldreombudsmannen.  Politiska ledamöter deltar inte i beslutet. 

Tema Kultur 

Kristin berättar om ett nyligen uppstartat samarbete med Kulturförvaltningen och 

LäsHjärtaÄldre. Den 25 februari fattade kulturnämnden beslut om att göra en 

läsfrämjande satsning riktat mot seniorer i Göteborg. Se bildspel. 

Dialog i rådet:  

I rådet förs samtal om att kultur som begrepp är så mycket vidare än litteratur och läsning. 

Rådets tema kultur 2025 behöver omfatta kultur visserligen omfattande litteratur och 

läsning, men också i relation till teater, musik, muséer, större evenemang och konserter, 

liksom idrott, friluftsliv och föreningsliv. Dessutom tillkommer möjliggörande perspektiv 

och förutsättningar som fysisk tillgänglighet, kommunikationer, ekonomiska 

förutsättningar, språkliga anpassningar med mera. Konkreta exempel kan vara att erbjuda 

seniorer möjlighet att ta del av repetitioner på dagtid, eller att muséer möjliggöra besök 

och guidade visningar digitalt. Ur rådets perspektiv bör det vara en viktig fråga att verka 

för seniorers inflytande över stadens planeringsprocesser för kulturutbud. 

Biblioteken, deras uppdrag och läsande i sig är en hjärtefråga för många, inte bara det 

egna läsandet utan också det mervärde som följer på att som volontär läsa fö , eller som 

omsorgstagare lyssna till högläsning. I rådet har också tidigare talats om möjligheten att 

seniorer läser för barn i förskola, eller på andra sätt verkar läsfrämjande för barn och 

unga. Se bildspel för länk till Allas barnbarn. 

Ett inspel är att läsfrämjande för seniorer också måste omfatta att upprätthålla och 

tillgängliggöra läsande även efter att åldrande kan börja leda till hinder och utmaningar. 

Boken kommer 2.0 när man inte längre kan ta sig till biblioteket, mer högläsning på vård- 

och omsorgsboende när människor inte längre kan läsa, hur kan vi sätt som gör det 

möjligt att förbli läsande i en åldersvänlig stad?  

Pensionärsorganisationernas ledamöter kan alla ta ansvar för att sprida information om 

möjligheten att som volontär bidra med exempelvis högläsning för såväl barn som andra 
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seniorer. Samtidigt behöver staden som organisation ta ansvar för att synliggöra 

information om att sådant stöd finns och hur det blir tillgängligt att bidra och att nyttja.  

Efter kaffet avslutar Kristin med att prata om digitalisering, och att vara senior i ett 

alltmer digitaliserat Göteborgs Stad, se bildspelet. Äldreombudsmannen kommer ha 

fokus på denna fråga framöver, och redan imorgon har hon ett möte med staden Anna 

Ståhlbröst, digitaliseringsledare i Göteborgs Stad för att samtala om hur vi kan agera för 

att minska det digitala utanförskapet.  

Rådet tackar Kristin för ett givande samtal, och vi ser fram emot fortsatt samarbete.  

§ 8 Val av arbetsgrupper  

Beslut om Arbetsgrupp – remiss riktlinje arbete med mänskliga rättigheter och 

likvärdig service 

a) Sammankallande och ledamöter: 

Till sammankallande Bo Andrén SPF Seniorerna, därutöver Viking Slottner, 

PRO, Bo Pettersson RPG, Zaidi Folias,SKPF, Anneli Ylijärvi, RSE 

b) Uppdrag och omfattning: 

Remissvar till sammanträde i GPR den  22 maj , arbetsgruppen tar egen 

kontakt med handläggare vid behov, max 4 tillfällen. 

c) Beslut om arvode: Arbetsgruppen ska arvoderas 

Beslut om Arbetsgrupp – remiss plan för arbetet mot rasism 

a) Sammankallande och ledamöter 

Till sammankallande Lena Gustafsson SPF seniorerna, därutöver Zaidi 

Folias SKPF, Kerstin Ekberg RPG, Thomas Landström PRO,  Simo 

Sinkkonen SEKL 

b) Uppdrag och omfattning: 
Remissvar till sammanträde i GPR den  22 maj , arbetsgruppen tar egen 

kontakt med handläggare vid behov, max 3 tillfällen. 

c) Beslut om arvode: Arbetsgruppens ska arvoderas 

Beslut om Arbetsgrupp – svar på del av plan för att förbättra HBTQi-personers 

livsvillkor 

1. Utsänt del av plan – vill rådet lämna in respons?  

Rådet beslutar att lämna in respons på del av planen.  

2. Sammankallande och ledamöter: 

Till sammankallande Britt Johansson SPF seniorerna, därutöver Anna 

Lena Stiernlöf SKPF, Sten Högberg, RPG,  Tommy Emanuelsson PRO  

3. Uppdrag och omfattning  
Remissvar till sammanträde i GPR den 22 maj , arbetsgruppen tar egen 

kontakt med handläggare vid behov, max 2 tillfällen. 

4. Beslut om arvode: Arbetsgruppens ska arvoderas 

Beslut i rådet: Beslut enligt ovan. Politiska ledamöter deltar inte i beslutet. 
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§ 9 Övriga frågor 

1. Förslag – att sända ut Göteborgs Stads plan mot hemlöshet 2025-2026 

till alla ledamöter inför sammanträde i mars (Bifallsbeslut i KS 2025-02-

05, till KF 2025-02-27) 

 

Beslut i rådet: Beslut enligt förslag. Politiska ledamöter deltar inte i beslutet. 

2. Information IOFF – beslut i samband med budget december 2024:  

Nytt tillägg med anpassning för pensionärsföreningar. Gäller från 1/1 2025. Se 

utsänd bilaga. 

Noteras i protokollet att pensionärsorganisationerna inte ser att den beslutade 

förändringen till fullo möter de utmaningar som lyfts, utan bara till del förbättrar 

situationen.  

Ytterligare notering att ingen närvarande känner till att 

pensionärsorganisationerna blivit informerade om denna förändring som varit 

gällande sedan 1 januari i år. Samordnare får i uppdrag att återkoppla den delen 

till IOFF. Rådet väljer att lägga frågan till aktivitetslistan för att ta ställning till 

fortsatt hantering i sin helhet.  

§ 10 Mötet avslutas 
Ordförande förklarar mötet avslutat. 

 

Handlingar som sänts ut med kallelsen: 

1. Kallelse med dagordning 

2. Föregående protokoll 

3. Rådets aktivitetslista 

4. Remissunderlag – riktlinje för mänskliga rättigheter 

5. Remissunderlag – plan mot rasism 

6. Utdrag ur remissunderlag – plan för att förbättra HBTQi-personers livsvillkor 

7. Utdrag IOFF – anpassning av kriterier ansökan om föreningsbidrag 

 



 

Undertecknat av följande personer

OLOF JAKOBSSON
Datum: 2025-03-06 08:37:26

A G Erica Thulin Manderhjelm
Datum: 2025-03-05 13:27:18

Isabell Marina Johansson
Datum: 2025-03-05 17:32:01
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